

Title (en)

Sitting furniture.

Title (de)

Sitzmöbel.

Title (fr)

Meuble servant de siège.

Publication

EP 0341344 A2 19891115 (DE)

Application

EP 88120948 A 19881215

Priority

- DE 3812117 A 19880412
- CA 613469 A 19890927

Abstract (en)

It is known to provide sitting furniture, for example a chair or armchair, consisting essentially of a foot structure, a seat support with seat and a backrest support with backrest, with devices for synchronously coupled swivelling of the seat and the backrest relative to the foot structure in a common direction in each case, but with different swivel angle ranges, in such a way that swivel positions of the seat and the backrest in the range between a working position and a position of rest of the sitting furniture can be adjusted by physical force or by means of a power store. In the new sitting furniture, improved swivellability of the seat and the backrest, additional seat elasticity and lateral seat flexibility are to be made possible. In the sitting furniture, the seat support (5) is attached rigidly, i.e. essentially without swivel movement, to the foot structure (1), while hinge connections are provided in each case between the seat support (5) and the seat (43), on the one hand, and between the seat support (5) and the backrest (45) on the other hand, which hinge connections are formed by rotationally elastic connection elements (5, 15), especially in the form of torsion spring elements. The sitting furniture is especially suitable as office chair or office armchair. <IMAGE>

Abstract (de)

Es ist bekannt, ein i. w. aus Fußgestell, Sitzträger mit Sitz sowie Rückenlehenträger mit Rückenlehne bestehendes Sitzmöbel, zum Beispiel Stuhl oder Sessel, mit Einrichtungen zum synchron gekoppelten Verschwenken von Sitz und Rückenlehne relativ zum Fußgestell in jeweils einer gemeinsamen Richtung, jedoch mit unterschiedlichen Schwenkwinkelbereichen zu versehen, derart, daß sich Verschwenkstellungen von Sitz und Rückenlehne im Bereich zwischen einer Arbeitsstellung und einer Ruhestellung des Sitzmöbels durch Körperkraft bzw. mittels eines Kraftspeichers einstellen lassen. Bei dem neuen Sitzmöbel sollen eine verbesserte Verschwenkbarkeit von Sitz und Rückenlehne, eine zusätzliche Sitzelastizität sowie seitliche Sitzflexibilität ermöglicht werden. Bei einem Sitzmöbel ist der Sitzträger (5) starr, d. h. i. w. schwenkunbeweglich an dem Fußgestell (1) befestigt, während zwischen dem Sitzträger (5) und dem Sitz (43) einerseits und zwischen dem Sitzträger (5) und der Rückenlehne (45) andererseits jeweils Anlenkverbindungen vorgesehen sind, die durch drehelastische Verbindungselemente (5, 15), insbesondere in Form von Torsionsfederelementen, gebildet sind. Das Sitzmöbel eignet sich insbesondere als Bürostuhl oder -sessel.

IPC 1-7

A47C 1/032; A47C 3/026

IPC 8 full level

A47C 1/032 (2006.01); A47C 3/026 (2006.01)

CPC (source: EP US)

A47C 1/03255 (2013.01 - EP); A47C 1/03266 (2013.01 - EP US); A47C 1/03279 (2018.07 - EP US); A47C 1/03283 (2013.01 - EP); A47C 3/023 (2013.01 - EP); A47C 3/30 (2013.01 - EP); A47C 7/024 (2013.01 - EP); A47C 7/4454 (2018.07 - EP US)

Cited by

WO2020056531A1; CH715343A1; EP0876783A3; EP0516341A1; US5423594A; EP3192398A1; WO2012139233A1

Designated contracting state (EPC)

DE ES FR GB IT

DOCDB simple family (publication)

EP 0341344 A2 19891115; EP 0341344 A3 19900328; EP 0341344 B1 19930324; CA 1316091 C 19930413; DE 3879679 D1 19930429; ES 2039580 T3 19931001

DOCDB simple family (application)

EP 88120948 A 19881215; CA 613469 A 19890927; DE 3879679 T 19881215; ES 88120948 T 19881215